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Interpelláció

Dr. Szili Katalin,
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Kormányzati átverés, avagy a volumenkorlát nem vész el, csak átalakul' címmel a
Házszabály 90 . §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani Dr . Székely Tamás egészségügyi
miniszter úrhoz .

Tisztelt Miniszter Úr !

Erdekes átverési kísérletnek vagyunk szemtanúi az egészségügyben . A kormányzat megkísérli
átfesteni az igazságot, megkísérli eredményként eladni az újabb megszorításokat .

Hogy miről van szó? Ön - eleget téve az évek óta hangoztatott követelésünknek - diadalittasan
bejelentette, hogy eltörlik a teljesítmény volumenkorlátot . Vagyis véget vetnek annak a lehetetlen
állapotnak, melyben minden egyes kórház számára meghatározták, hogy mennyi beteget láthat el .
Amennyiben az intézmény ennél több beteget gyógyított, ezért az OEP már nem fizetett. Ön
most azt mondja, hogy az új rendszerben az intézmények a tavalyi teljesítményük 70%-át telje s
díjjal elszámolva kapják meg, a fennmaradó 30 %-ot pedig a kórházak összteljesítés e
függvényében, egy ún . lebegtetett degresszív módszerrel osztják szét .
Eközben 30 Mrd forintot kivonnak az ágazatból, ennek felét a gyógyító-megelőző kasszából .
Vagyis valójában nem szüntetik meg a teljesítmény volumen korlátot, s ő t azt jóval alacsonyabbra
szabják, a tavalyi teljesítmény 70%-ára! Nem nehéz kiszámítani, hogy a kórházak erre a
csökkentett teljesítmény szintre fognak beállni .
Miniszter Ur! Miért csapják be megint az embereket? Talán még azt is elvárják, hogy tapsoljunk a
jó hírnek: megszűnt a TVK. Nem szűnt meg! Nem törlik el, csak most másképpen fogják hívni .
Hogyan? Talán "lebegő súlyszámos degressziónak", mint a rendszerváltozással már magun k
mögött hagyott bázisfinanszírozásnál . Nincs teljesítménykényszer, nincs jó értelemben vet t
minőségi verseny. Cél a minél nagyobb megtakarítás és ezzel a folyamatos forráskivoná s
lehetőségének megteremtése .

Az Ön által említett alapdíj-emelés csak még az inflációt sem fedezi, nemhogy a tervezett AFA
emelést, vagy a forint 20%-os romlásából származó veszteségeket . Az egészségügyben a
működéshez szükséges eszközöket, műszereket mind a nemzetközi piacokról vásároljuk ,
méghozzá világpiaci áron .
Miniszter Ur! Meg vagyok győződve arról, hogy Ön - aki szakember, aki vezetett kórházat, ismer i

az ágazat jelenlegi helyzetét - tudja, hogy ebbő l az egészségügyből nem lehet kivonni újabb 1 5
milliárd forintot. Ha ez mégis megtörténik, akkor még hosszabb várólistákkal, a biztosítás i
csomag megkurtításával, az ellátás színvonalának a csökkenésével, kórházcs ődökkel kell számolni.
Es persze egészségügyi dolgozók tömegeinek az elbocsátásával: a 30 milliárd forint kb . 16 -1 8
ezer dolgozó bérét jelenti.



Miniszter úr !

• Miért csapják be megint az embereket?

• Miért gondolja, hogy rafinált technikákkal úgy tudnak újabb hatalmas forrásokat kivonni a
megnyomorított egészségügyből, hogy ezt nem veszik észre?

• Megvédi-e az ágazatot az egészségügyre aránytalanul kiszabott, már-már büntető
intézkedésekkel szemben ?
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